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Németország. A nemei ügyvédszövetség vezetői közvetlen 

"tárgyalásokat kezdtek az ipari szervezetek vezetőivel egy szo-

ros nexus megteremtése és az ügyvédség részére megfelelő el-

helyezkedési lehetőség megteremtése érdekében. Az elvi megál-

lapodás létrejött, a részletes tárgyalások iolynak. Talán ná-

lunk is több eredményt lehetne elérni ilyen nexusok felvétele 

•és más foglalkozások érdekképviseleteivel való közvetlen meg-

ál lapodások útján. — A német ügyvédi közéletnek is legnagyobb 

jjroblémája a pálya túlzsúfoltsága. A német igazságügyminisz-

terium részletes tárgyalásokat folytatott a túlzsúfoltság kérdé-

sében az ügyvédség vezetőivel. Rövidesen konkrét intézkedések 

következnek. — b b — 

Ügyvédstatisztika. Budapest székesfőváros statisztikai hiva-

tala 1930. év decemberében statisztikai adatfelvételt eszközölt a 

fővárosban lakó szellemi foglalkozásúakról, s közöttük az ügy-

védekről is. Ennek az adatfelvételnek a feldolgozása most befe-

jezést nyert és az adatok a nyilvánosság elé kerülnek. A statisz-

tikai kimutatások alapos és objektív áttanulmányozása újabb és 

•ezúttal pontos számokon és vitathatatlan, részletes adatokon 

.alapuló bizonyítékok egész sorozatát szolgáltatja annak, hogy 

a budapesti ügyvédség milyen nehéz helyzetben van. 

Nem áll módounkban itt ezeket a statisztikai kimutatásokat 

rrészletesen közölni, de azoknak egy xészvel foglalkoznunk kell, 

.mert közérdekű, hogy azokat az ügyvédség minél szélesebb ré-

tegei és a nagyközönség is megismerjék. 

Budapesten 1930. év végén 3168 bejegyzett gyakorló ügy-

véd volt és ezek közül 2749 tett eleget a statisztikai hivatal fel-

hívásának és töltötte ki az adatfelvételi ívet, tehát az összes 

gyakorló -ügyvédek 86%-a. A statisztikai kimutatások ennek a 

.2749 ügyvédnek az adatait tartalmazzák és így joggal mondhat-

juk, hogy az összügyvédség helyzetét világítják még. 

Először lássunk egy pár adatot az ügyvédnyomorról. A 2749 

ügyvéd közül csak 114 volt háztulajdonos, míg ezzel szemben 

509-nek nem volt főbérleti lakása sem, hanem 215 albérletben 

lakott, 294 pedig családtagként stb. A főbérlők közül is 53-nak 

csak egy szobás, 370-nek pedig csak kétszobás lakása volt. (Az 

utóbbiak közül 248 olyan ügyvéd, akinek egy vagy több gyer-

meke is volt s ennek ellenére is csak kétszobás lakásban lakott.) 

A 2749 ügyvéd közül 1338 nem tart egyáltalán semmi se-

géderőt, még gépírótnőt sem, viszont azoknak a száma, akik 2 

..segéderőnél töbebt tartanak, összesen csak 150. 

Hogy mennyire rosszabbodott az ügyvédség helyzete az 

utolsó 10 év alatt, annak igazolására szolgál az az adat, hogy 

.az ügyvédek mind nagyobb számmal keresnek állandó (fix) al-

kalmaztatást. Míg a 10. évnél régebbi ügyvédeknél csak 10% 

.azoknak a száma, akiknek ál landó alkalmazásuk van, addig a 


